
خبر کوتاهاخبار
معاون بهداشت وزارت بهداشت؛

عدم دسترسی ایران به واکسن کرونا تا یک سال آینده

بدون محدودیت، بدون تغییر قیمت؛  الکی می گویند ممنوع است تا مردم را بترسانند

فعالیت زیرزمینی تالارهای عروسی تهران

از  استفاده  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
ماسک  را ارزان ترین و موثرترین راه در پیشگیری از 
ابتلا به کرونا خواند و در عین حال گفت: حتی اگر تا 
دو ماه دیگر واکسن کرونا در اروپا و آمریکا تولید شود 
که نمی شود، اما این واکسن تا یک سال دیگر به دست 

ما نخواهد رسید.
دکتر علیرضا رییسی با اشاره به اجباری شدن 
از  اماکن عمومی، گفت: یکی  از ماسک در  استفاده 
مسائل بسیار مهمی که همه باید رعایت کنند، بحث 
از ماسک است که  استفاده  فاصله گذاری فیزیکی و 
البته از قبل هم اعلام شده بود. منتها با توجه به خیز 
بیماری که در کشور آغاز شده و عدم رعایت پروتکل ها 
از سوی برخی هموطنان و بازگشایی برخی از مراکز 
تجمعی مانند سالن ها و ... حتما نیاز است که فاصله 

گذاری و استفاده از ماسک را داشته باشیم.
وی افزود: اجباری کردن استفاده از ماسک به 
نوعی احترام گذاشتن به سلامتی طرف مقابل است. 
با توجه به بررسی هایی که تاکنون در دنیا انجام شده 
و با توجه به شیوه انتقال ویروس، استفاده از ماسک 
یکی از موثرترین و ارزان قیمت ترین راه های پیشگیری 
از  نفر  اگر دو  به طوری که  است؛  ویروس  انتقال  از 
ماسک استفاده کنند، حتی اگر یکی از آنها مبتلا باشد 
و در برابر فردی قرار بگیرد که سالم است، بسته به 
نوع ماسک می تواند بین ۸۵ تا ۹۵ درصد محافظت 
انجام دهد. رییسی ادامه داد: بنابراین ماسک به عنوان 
یک وسیله ساده و ارزان قیمت می تواند برای انجام 
فعالیت های اقتصادی و ادامه زندگی روزمره بسیار 
کمک کننده باشد. البته با رعایت برخی پروتکل های 
دیگر. بنابراین با توجه به اینکه بازگشایی ها انجام شده 
و توجه به مسائل اقتصادی و معیشتی اهمیت دارد، 
در دنیا هم به سمت بازگشایی ها رفتند و از طرفی با 
توجه به اینکه این ویروس مدت طولانی با ما خواهد 
بود و هنوز واکسن آن هم در دسترس نیست و باید با 
آن یک زندگی مسالمت آمیز داشته باشیم، نیاز است 
که از خودمان و دیگران در برابر این ویروس محافظت 
کنیم که یکی از راهکارهای موثر این کار استفاده از 

ماسک است.
ضرورت استفاده از ماسک در تجمعات

معاون بهداشت وزارت بهداشت افزود: بر همین 
اساس به ویژه تاکید می کنم که در تجمعات، محل های 
پر تردد و پر رفت و آمد حتما نیاز است که از ماسک 
استفاده شود. اگر فردی می خواهد وارد بانک، مترو، 
اتوبوس و ... شود، یکی از بهترین راهکارها استفاده 

از ماسک است که می تواند بسیار کمک کننده باشد.
رییسی تاکید کرد: یک نکته بسیار مهم این است 
که برای قطع زنجیره ویروس نیاز است که به سه نکته 
زنجیره  قطع  برای  رکن  سه  که  کنیم  توجه  اساسی 
انتقال کرونا محسوب می شوند؛ اولا رعایت پروتکل ها 
و دستورالعمل های بهداشتی از سوی فرد ارائه کننده 
ارائه  محل  در  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  خدمت، 
فاصله گذاری،  محیط،  بهداشت  رعایت  یعنی  خدمت 
داشتن تهویه مناسب در محیط و... و رعایت پروتکل های 
بهداشتی توسط گیرنده خدمت. این سه ضلع باید باشد 
تا ویروس منتقل نشود و برای هر سه رعایت پروتکل ها 
باید  حتما  بانک  کارمند  مثال  عنوان  به  است.  لازم 
ماسک زده باشد، گیرنده خدمت ماسک داشته باشد 
و حضور مردم به گونه ای باشد که تجمع شکل نگیرد. 
متاسفانه ما پیش از این شاهد بودیم که برای ثبت نام 
مسائل مختلف، تجمع ایجاد شده و حجم زیاد افراد 
شانس انتقال بیماری را افزایش می دهد. ضمن اینکه 
در حال حاضر هوا گرم است و ممکن است تهویه به 
خوبی کار نکند.وی همچنین گفت: تاکید می کنم که 
دریافت کننده خدمات در اماکن مختلف نیز باید از 
ماسک استفاده کند. در دنیا در کشورهایی که استفاده 
برای  سنگینی  جریمه های  شده،  اجباری  ماسک  از 
افرادی که این موضوع را رعایت نکرده اند، اعمال شده 
است. در کشور ما با توجه به فرهنگ غنی که داریم و 
امتحان خوبی که مردم طی چند ماه گذشته رخ داده 
بود و مردم رعایت کردند و حتی رعایت پروتکل هایمان 
در کشور به ۸۰ درصد رسید، شرایط خوبی را داشتیم، 

اما بعدا کمی عادی سازی اتفاق افتاد و این موضوع 
باعث شد که رعایت پروتکل ها کاهش یافته و به زیر 
۲۰ درصد برسد. در حال حاضر مصوب شده که افرادی 
که به ویژه در ادارات دولتی ارائه خدمت می دهند، باید 
از سوی مسئول اداره تحت نظارت باشد و اگر ماسک 
نداشت، تذکر داده شود. همچنین باید از ارائه خدمت 
به فرد گیرنده خدمتی که ماسک ندارد، اجتناب شود. 
کسی که بدون ماسک می خواهد سوار مترو شود، نباید 
این اجازه را به او بدهند. رییسی با بیان اینکه مهمترین 
یک  در  اگر  گفت:  است،  مردم  خود  نظارت  نظارت، 
اتوبوس ۱۰ تا ۱۵ نفر سوار شده باشند و ماسک داشته 
باشند و فرد جدیدی بدون ماسک سوار شود و مبتلا 
به کرونا باشد، می تواند ۱۰ نفر را با احتمال بالای ۵۰ 
درصد درگیر کند. وی درباره ضمانت اجرایی اجباری 
شدن استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های بهداشتی 
به  باید توجه کرد که داشتن پروتکل  اولا  نیز گفت: 
تنهایی کارساز نیست. ما جزو اولین کشورهایی بودیم 
برای  به طور کامل تدوین کردیم و  را  که پروتکل ها 
همه  و  کردیم  ارسال  و  نوشته  پروتکل  ۱۳۰۰ شغل 
در  حال  داریم.  پروتکل  و...  تخصصی  از  اعم  مشاغل 
حوزه اجرا باید توجه کرد که در اپیدمی ها و در جایی 
که به رعایت کردن مردم مرتبط است، نوعی مسئولیت 
مهم  بسیار  مسئولیت  این  پذیرش  و  است  اجتماعی 
است. مردم هم نتیجه این مسئولیت پذیری را دیدند 
و زمانی که به خوبی پروتکل ها را رعایت کردند، شاهد 
به  اردیبهشت ماه  بودیم و در  بیماری  انتقال  کاهش 
پایین ترین حد بیماری در کشور رسیدیم، اما بعد از 
افتاد، مجددا شاهد افزایش  اتفاق  اینکه عادی سازی 

بیماری بودیم.
مردم تخلفات کرونایی را به ۱۹۰ گزارش دهند

رییسی ادامه داد: در حال حاضر چند اتفاق می افتد، 
نظارت  کردیم؛ سطح  تعریف  را  نظارت  ما سطوح  اولا 
مردمی. به این صورت که اگر مردم مشاهده کردند که 
در جایی پروتکل ها رعایت نمی شود با شماره تلفن ۱۹۰ 
کارها  و  و کسب  مشاغل  برای همه  ما  بگیرند.  تماس 
پروتکل تدوین کردیم و همه مشاغل باید QR کدی که 
برایشان تعریف شده را در جایی که قابل دید باشد، نصب 
کنند. مردم می توانند این کد را با موبایل اسکن کرده و 
به چهار سوالی که برایشان نمایش داده می شود، پاسخ 
دهند. با این اقدام ما بازخورد گرفته و می توانیم نظارت 
کنیم. تاکنون به دلیل عدم رعایت موازین بهداشتی ۲۸۲ 
هزار واحد را پلمب کرده ایم. از امروز این موضوع تشدید 
می شود. اتحادیه ها، روسای اصناف و وزارتخانه ها و ادارات 
دولتی ملزم به رعایت هستند. برای گیرندگان خدمت هم 
جریمه ای که فعلا در نظر گرفتیم، عدم ارائه خدمت است. 
یعنی به فردی که ماسک ندارد، خدمت ارائه نمی شود. 
به عنوان مثال اگر فردی بدون ماسک وارد یک پاساژ 
شد، باید از ورودش ممانعت شود، اگر این اتفاق نیفتاد و 
حضور افراد بدون ماسک چند بار تکرار شد، به مدیر پاساژ 
تذکر داده می شود و اگر باز هم این موضوع مورد توجه 

قرار نگرفت، پاساژ تعطیل می شود.
عروسی و عزای کرونایی

وی افزود: بنابراین حوزه های نظارت در لایه های 
مختلفی تعیین شده است. باید توجه کرد که ما قصد 

نداریم مردم را اذیت کنیم، بلکه از مردم می خواهیم 
بگذارند. گزارش های  احترام  به سلامتی دیگران  که 
متعددی داریم از اینکه یک فرد مبتلا وارد یک مراسم 
نفر مبتلا شده اند. مراسم  عروسی شده و بعد ۱۵۰ 
عزا نیز به همین صورت. در یکی از مناطق که چهار 
مراسم برگزار شده بود، حدود ۶۰۰ نفر متلا داشتیم. 
این کار تجاوز به حقوق دیگران است. هم مسئولان و 
هم مردم باید این مسائل را رعایت کنند. نکته مهم 
دیگر این است که اگر فردی اطلاع داشته باشد که 
مبتلا است و این را کتمان کند، بزرگترین ضربه را 
باید توجه کرد که  به سلامتی جامعه وارد می کند. 
کووید-۱۹ هم مانند سایر بیماری هاست و فردی که 
مبتلا می شود باید در خانه بماند و ۱۴ روز خودش را 
قرنطینه کند و بعد از آن هم اگر بیرون آمد، حتما از 

ماسک استفاده کند.
تفویض اختیار استانی برای اعمال محدودیت 

در مناطق قرمز
رییسی در ادامه گفت: تاکنون دو تصمیم مهم در 
ستاد ملی مقابله با کرونا اتخاذ شده است؛ اول اینکه 
شهرستان هایی که در یک استان قرار گرفتند و شرایط 
بتوانند  تا  داده شده  آن ها  به  اختیاراتی  دارند،  قرمز 
محدودیت فعالیت برخی صنوف و اماکن پرتجمع را 
داشته باشند. به استانداران این اختیار داده شده تا 
در  این شهرستان ها  یکسری رده های شغلی مانند 
تالارها، سینما و جاهایی که تجمع زیاد است را  به 
مدت یک هفته تعطیل کنند و اگر باز هم نیاز باشد 
که این محدودیت تمدید شود، مجددا آن را تمدید 
می کنند. این اقدام هم یکی از تصمیمات خوبی بود 
که اتخاذ شد. در بسیاری از مناطقی که درگیر بودیم 
مانند خوزستان، جاهایی بودند که تجمعات زیاد و 
مراسم های مختلف برگزار می شد. یکی از تصمیمات 
دیگر که استانداران ملزم شدند آن را با شدت بیشتری 
مراسم هایی  برگزاری  عدم  دهند،  قرار  نظارت  مورد 
مانند عروسی و عزا بدون رعایت پروتکل ها است که 
گزارش های  زیرا  کنند.  جلوگیری  اقدام  این  از  باید 
زیادی در سراسر کشور داشتیم که بعد از برگزاری 
این مراسم ها موارد مثبت بیماری افزایش یافته است.

نوع ماسک مهم نیست
معاون بهداشت وزارت بهداشت ادامه داد: اینکه 
دنبال این باشیم که از چه ماسکی استفاده کنیم، با 
صراحت می گویم که نوع ماسک خیلی مهم نیست، 
بلکه استفاده از ماسک مهم است. حتی اگر یک پارچه 
باشد و جلو بینی و دهان را بگیرد، کفایت می کند. به 
همین دلیل باید به سمت تولید ماسک های پارچه ای 
خانگی و قابل شست وشو رویم. خانواده ها می توانند 
با یک پارچه ساده برای اعضای خانواده ماسک تهیه 
 N۹۵ کنند و اصلا نیاز نیست که ماسک فیلتردار و
می کنم  تاکید  بنابراین  کنیم.  استفاده  بخواهیم  و... 
که استفاده از ماسک مهم است. زیرا شانس انتقال 
را بسیار کاهش می دهد. اگر در جمعی دیدید که یکی 
دو نفر هم ماسک نزدند، بسیار بترسید. زیرا ممکن 
است این افراد مبتلا باشند و با یک سرفه یا عطسه 
انتقال انجام شود. به همین دلیل تذکر دادن به افرادی 

که ماسک نمی زنند، بسیار مهم است.

برای مراجعه به مراکز درمانی، مطب ها و 
داروخانه ها ماسک بزنید

رییسی گفت: در عین حال زمان ماندن در یک 
فضای سربسته نیز حائز اهمیت است. هرچه به مدت 
طولانی تری در یک فضای سربسته بمانید و افراد دیگر 
هم در آنجا حضور داشته باشند، شانس انتقال بالاتر 
می رود. به همین دلیل ما سعی می کنیم که اگر برای 
کاری ضروری به مکانی سربسته می رویم، به گونه ای 
برنامه ریزی کنیم که در حداقل زمانی در آنجا حضور 
داشته باشیم. نکته مهم دیگر اینکه افراد هنگام حضور 
در مراکز درمانی، مطب ها و داروخانه ها حتما ماسک 
از برگشت هم دست هایشان را شسته و  بزنند، بعد 

مسائل بهداشتی را رعایت کنند.
تعطیلی مراکزی که پروتکل ها را رعایت 

نمی کنند
هوشمند  فاصله گذاری  وضعیت  درباره  وی 
زمینه  در  گفت:  محدودیت ها،  بازگشت  احتمال  و 
بازگشت محدودیت ها چند نظر وجود دارد؛ یکی اینکه 
اگر میزان بروز و شیوع بیماری در یک استان زیاد 
شد و آن استان قرمز شد، کل استان را قرنطینه کرده 
را  این است که آن شهر خاص  ببندیم. یک نظر  و 
قرنطینه کنیم و یک نظر هم این است که محل هایی 
را که منجر به بیماری شده اند، تعطیل کنیم. دنیا به 
مرحله سوم رسیده است. اکنون اگر یک شهرستان 
یا  استان  کل  که  نیست  نیازی  دارد،  قرمز  وضعیت 
هم  امکان پذیر  چراکه  کنیم؛  تعطیل  را  شهرستان 
نیست، اما بحث بازگشت و رعایت پروتکل ها حرف 
درستی است. بر همین اساس یکی از برنامه هایی که 
از امروز با شدت بیشتری اعمال می شود، این است 
که مراکزی که پروتکل ها را رعایت نمی کنند، قطعا 
تعطیل خواهند شد. در این مدت هم ۲۸۲ هزار امکنه 
و صنف به دلیل عدم رعایت پروتکل ها تعطیل شدند و 
این اقدام تشدید می شود. هوشمندسازی به این معنا 
است که نقطه مشکل زا را ببندیم. طبق ارزیابی ما از 
اردیبهشت ماه که در پایین ترین سطح بیماری بودیم، 
اما بعد از آن به دلیل عدم رعایت پروتکل ها بیماری 

یک موجی گرفت.
سرعت  بالای کرونا در دنیا

رییسی اظهار کرد:  البته باید توجه کرد که دیگر 
قبلی  استان های  همان  بیماری،  درگیر  استان های 
نیستند. در دنیا هم به همین صورت است. باید توجه 
کرد که ۶۰ درصد کل مبتلایان دنیا در یک ماه گذشته 
بوده است. یعنی ویروس در دنیا سرعت بسیار بالایی 
ساعته   ۲۴ طی  آمریکا  مانند  کشوری  است.  گرفته 
گذشته برای اولین بار ۵۰ هزار مبتلا شناسایی کرده 
است. فاصله گذاری هوشمند موفق نبوده که اگر بود، 
دچار این وضعیت نمی شدیم. زیرا پروتکل ها رعایت 
نشده است. وی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت 
می کرد، با بیان اینکه در شیوع بیماری کووید-۱۹ چند 
عامل وجود دارد، گفت: یکی از عوامل میزان شیوع 
و بروز  بیماری و دوم سرعت رشد بیماری که باید 
روی آن متمرکز شویم. ما در یک شهرستان  میزان 
رعایت مردمو میزان بروز بیماری را می سنجیم. اگر 
ببینیم که مردم رعایت نکرده و میزان بروز بالا می رود، 
محدودیت ها را تمدید می کنیم. در غیر این صورت با 

شرایط رعایت پروتکل ها بازگشایی می کنیم.
واکسن کرونا تا یک سال دیگر به دست ما 

نمی رسد
معاون بهداشت وزارت بهداشت تاکید کرد: این 
بیمار واکسن ندارد و تا یکسال دیگر هم واکسن به 
دست ما نمی رسد. حتی اگر تا دو ماه دیگر هم واکسن 
در اروپا و آمریکا تولید شود که نمی شود، باز هم به 
دست ما نخواهد رسید. زیرا اولا ما در تحریم هستیم و 
اگر در  آمریکا تولید شود، به راحتی به دست ما نخواهد 
یکسال  برای  را  خودمان  باید  حال  عین  در  رسید. 
زندگی با این ویروس آماده کنیم. بنابراین استفاده از 
ماسک ارزان ترین و موثرترین و عملی ترین راهی است 
که داریم و دوم تعهد به مسئولیت اجتماعی به طوری 
که افراد مبتلا از خانه خارج نشوند و اگر خارج شد، 

بسیار رعایت کند.

مراسم عروسی در برخی از تالار ها بدون توجه به شیوع ویروس 
کرونا، بدون هیچ محدودیتی در تعداد مهمانان برگزار می شود. در این 
بین برخی از تالارداران و بیش از ۴۰ شغل مرتبط با آن ها نیز به دلیل 

محدودیت های ناشی از این پندمی متحمل ضرر های بسیاری شدند.
با وجود ممنوعیت برگزاری مراسم عروسی در تالارها، اما برخی 
تالارها به صورت غیرقانونی شاهد برگزاری جشن های عروسی هستند.
براساس قانون، برگزاری عروسی در تالارها در شهرهای وضعیت 
قرمز کرونا، ممنوع و در سایر شهرها تالارداران اجازه دارند تا با ۵۰ 
درصد ظرفیت و رعایت پروتکل های کامل بهداشتی مراسم را برگزار 

کنند اما در تهران همچنان ممنوع است.
  از همین رو برای اطلاع از چند و چون فعالیت تالار ها در تهران، 
تماس  تهران  در  تالار  چند  با  مشتری  قالب  در  رویداد ۲۴  خبرنگار 
گرفته و جزئیات برگزاری مراسم در شرایط کنونی را جویا شده است.

بدون هیچ مانعی مراسم شما را برگزار می کنیم
به صورت غیرقانونی  تالارداران در منطقه خانی آباد که  از  یکی 
همچنان اقدام به برگزاری مراسم می کند در گفت و گویی به رویداد ۲۴ 
می گوید: ما هیچ مشکلی نداریم و مراسم شما را برگزار می کینم. در 
برای ما نکرده است و ما هر هفته مراسم  این مدت هم هیچ فرقی 
داشته ایم و بهداشت را هم رعایت می کنیم و هیچ محدودیت و مانعی 
هم برای برگزاری نداریم و خیالتان از بابت اماکن و اتحادیه هم راحت 

باشد.
از او درباره محدودیت های مراسم یا تغییر قیمت را می پرسم که 
می گوید: این روز ها همه به دلیل کرونا مهمان ها را کم کرده اند و اصلا 
نگران نباشید، قیمت هم همان قیمت همیشگی است و شما می توانید 

در این روز ها با خیال راحت مراسم خود را در تالار ما برگزار کنید.
الکی می گویند برگزاری مراسم ممنوع است تا مردم را بترسانند

ببینم در  تا  تالار دیگر تماس گرفتم  با چند  به عنوان مشتری 
این شرایط اقدام به گرفتن مراسم می کنند یا نه. طی تماسی با یکی 
در  بدون  تالار  این  که  شدم  متوجه  تهران،  شهر  شمال  تالار های  از 
هم  اصلا  می کند.  مراسم  برگزاری  به  اقدام  ممنوعیت،  گرفتن  نظر 
نیاز نیست تا شما به آن ها بگویید عجله دارید و حتما می خواهید در 
همین مدت مراسم خود را بگیرید؛ زیرا صرفا کافی است از آن ها زمان 
مورد نظر را بخواهید تا آن ها برای شما وقتی را مشخص کنند. در این 
تالار در مرداد ماه به جز ۶ روز، مابقی روز ها از قبل رزرو شده است و 

مراسم برگزار می شود.
این تالاردار به خبرنگار رویداد ۲۴ می گوید: با ۵۰ درصد ظرفیت 

مراسم شما را برگزار می کنیم و هیچ محدودیتی هم نداریم. این که 
می گویند ممنوع است و ... فقط برای ترساندن مردم است، وگرنه شما 

با خیال راحت در تالار ما می توانید مراسم خودتان را برگزار کنید.
از او درباره پروتکل های بهداشتی سوال می کنم که می گوید: در 
ابتدا با تب سنج تب مهمانان شما را بررسی می کنیم و به آن ها یک 
هم  سالمندان  برای  و  است  بهداشتی  لوازم  که شامل  پک می دهیم 

ماسک را اجباری کرده ایم.
با هر تعداد مهمانی که دارید مراسم را برگزار می کنیم

طی تماس با یک تالار دار در خیابان دماوند تهران، متوجه شدیم 
برای رعایت  نیز  این مدت  و در  را رعایت کرده  پروتکل ها  تالار  این 
مراسمی  تا  کرده  کرونا، سعی  ملی  ستاد  مصوبه  و طبق  مردم  حال 

را برگزار نکند.
او به رویداد ۲۴ می گوید: همین الان از اتحادیه برگشتم و به ما 
با  و همان ها  ندارد  وجود  اجرایی  مقام  رئیس جمهور  از  بالاتر  گفتند 
برگزاری مراسم مخالفتی ندارند. ما گفتیم صدا و سیما همش اطلاع 
می دهد که ممنوع است و ما واقعا گیج شده ایم. خانوم، ما از این هفته 
مراسم ها را برگزار می کنیم. شما نگران نباشید و با هر تعداد مهمان 
که دارید، می توانید در باغ تالار ما مراسم خود را برگزار کنید و همه 

خدمات را هم ارائه می دهیم.
میلیاردی متضرر شدیم؛حمایت نمی شویم

از همین رو سراغ یکی از تشریفاتی ها رفتیم تا از مشکلات آن ها 
در این مدت آگاه شویم. محمود یعقوبچی مدیرتشریفات یعقوب چی 
در گفت و گویی به رویداد ۲۴ می گوید: ما از اسفندماه کارمان کنسل 
شد و فعالیتمان به صورت ۱۰۰ درصدی متوقف شد. هم ترس مردم 
از این شرایط بود و هم اینکه مجوز برگزاری مراسم را به ما نمی دادند. 
همین موضوع باعث شد تا فعالیت ما کاملا متوقف شود. اما این همه 
موضوع نبود و برخی از تشریفاتی ها و باغ داران با مردم درگیر شدند، 
پرداخت  بیعانه  از  پیش  بگیرند  مراسم  می خواستند  که  افرادی  زیرا 
کرده بودند و تشریفات پول را برای هزینه ها خرج کرده بود و چون 
گردش مالی متوقف شده بود آن ها نیز نمی توانستند آن مبلغ را به 

مشتری برگردانند.
بیش از 4۰ شغل در ارتباط با ما ضرر کردند

وی ادامه داد: در شرایط عادی وقتی یک جابجایی ضروری رخ 
می داد، بیعانه از سوی تشریفاتی ها برگردانده می شد، اما چون اکنون 
گردش مالی وجود نداشت، بسیاری از باغ داران و تالارداران متضرر 
را  خود  کارگران  و  اجاره  برق،  هزینه  پرداخت  توان  حتی  و  شدند 

نداشتند و برخی هم مجبور شدند تا کارگران خود را از دست بدهند. 
به  و  شدند  متضرر  شغل   ۴۰ حدود  در  چیزی  ما  کار  با  ارتباط  در 
نوعی تحت تاثیر قرار گرفتند. گل کار، مهماندار، دی جی، آبمیوه گیر، 
ظروف کرایه، باغ دار، شیرینی فروش، میوه فروش و ... تنها بخشی از 
مشاغلی هستند که برای برگزاری یک مراسم با ما همکاری می کنند 

که در این مدت کسب و کار همه این افراد متضرر شد.
دادند  بازگشایی  مجوز  اینکه  از  بعد  اینکه  بیان  با  یعقوبچی 
مهمانداران من همگی با شیلد، ماسک و دستکش در مراسم حضور 
اما  از همکاران ما،  داشتند و پذیرایی می کردند، تصریح کرد: برخی 
بدون  و  غیرقانونی  صورت  به  موضوع  این  به  توجه  بدون  متاسفانه 
داشتن مجوز اقدام به برگزاری مراسم می کنند و اگر هم امکان متوجه 
باغ  که  افرادی  نمی گیرد.  آن ها صورت  با  برخورد خاصی  عملا  شود 
دار هستند در این مدت به صورت میلیاردی ضرر کردند و هر فردی 
متناسب با خدماتی که ارائه می کرد دچار آسیب شد و متاسفانه هیچ 

حمایتی هم از سوی دولت و نهاد های مربوطه نمی شویم.
وی ادامه داد: ما انتظار داشتیم تا از ما حمایت شود و حداقل 
از بهبود شرایط کسب و کار آن را پس  وامی را به ما بدهند و بعد 
بگیرند. بسیاری از همکاران خانه نشین شدند و افرادی که تک شغل 
وجود  که  زیادی  بسیار  هزینه های  با  و  هستند  خانه  اکنون  بودند 
دارد به نوعی به بن بست خورده اند به نظرم حتی می توانند در حد 
تبلیغات به صورت مجانی هم از ما حمایت کنند و تبلیغات ما را روی 
بیلبوردها، زیرنویس استادیوم ها و ... انجام دهند و به نوعی از کسب 
و کار ما حمایت کنند. ما قوانین را رعایت می کنیم و به فکر کاهش 
انتشار ویروس کرونا هستیم و حداقل انتظاری که از مسئولین داریم 

حمایت در این راستا است.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار تهران 
در ستاد بازآفرینی پایدار کلان شهر تهران به 

میزبانی منطقه یک:
وضعیت بافت فرسوده منطقه یک 

نگران کننده است
وضعیت بافت فرسوده منطقه یک به ویژه در 
محله گلابدره نگران کننده است و باید مورد توجه 

ویژه قرار گیرد.
معاون  زاده  تقی  محمد  امتیاز،  به گزارش 
و  تهران در سی  استاندار  امور عمرانی  هماهنگی 
پنجمین جلسه کمیته خدمات و زیرساخت ستاد 
هدف  با  که  تهران  شهر  کلان  پایدار  بازآفرینی 
حضور  با  یک  منطقه  فرسوده  بافت  بازآفرینی 
زهرا نژاد بهرام عضو شورای اسلامی شهر تهران، 
سید حمید موسوی شهردار منطقه یک، مدیران 
شمیرانات،  شهرستان  مدیران  تهران،  استان  کل 
مدیران شهری، دبیران شورایاری محلات منطقه 
یک و... برگزار شد با بیان مطلب فوق اظهار داشت: 
مقاوم  شناسی،  زمین  وضعیت  ها،  گسل  موضوع 
سازی ساختمان ها، ساخت و سازها و ارائه خدمات 
های  بافت  در  باید  که  است  مواردی  از  مناسب 

فرسوده مورد توجه ویژه قرار گیرد.
و  شهرسازی  کمیته  رئیس  بهرام  نژاد  زهرا 
معماری شورای اسلامی شهر نیز در این جلسه به 
ضرورت ایجاد پارکینگ و همچنین سوله مدیریت 

بحران در محله گلابدره تاکید کرد.
وی با اشاره به جاذبه های تاریخی و فرهنگی 
منطقه یک افزود: بهره گیری از ظرفیت گردشگری 
قبرستان ظهیرالدوله طی همکاری و هماهنگی اداره 
اوقاف با میراث فرهنگی و تعیین ساعات مشخصی 

جهت بازدید، امکان پذیر خواهد بود.
سید حمید موسوی شهردار منطقه یک نیز در 
این جلسه بافت فرسوده منطقه یک را یک درصد از 
مساحت این منطقه دانست و گفت: بافت فرسوده 
منطقه یک شامل ۵ محله دربند، امامزاده قاسم )ع(، 
قیطریه، چیذر و گلابدره است و اهمیت رسیدگی 
به وضعیت آن به دلیل تاثیراتی است که علاوه بر 

زندگی ساکنین، بر کل شهر تهران دارد.
وی افزود: ۴۵ کیلومتر مسیر آبی در منطقه 
یک وجود دارد که بلافصل با محیط طبیعی است 
و با توجه به فضاهای اقامتی که در بستر رودخانه 
ها شکل گرفته، آسیب پذیری این مکان ها را که در 
محلات گلابدره، دربند و امامزاده قاسم )ع( واقع 
شده افزایش داده است که مقتضی است سازمان 
آب منطقه ای در خصوص جمع آوری این اماکن 

پذیرایی همکاری لازم را به عمل آورد.
شهردار منطقه یک هم سویی و همکاری کلیه 
دستگاه های شمیرانات را در موضوعات موجود در 
بافت فرسوده منطقه یک، کارگشا و در رسیدن به 
وضعیت مطلوب موثردانست و گفت: شبکه فاضلاب 
کاملی  شبکه  یک،  منطقه  فرسوده  بافت های  در 
نیست و یا در قسمت هایی به دلیل کم بودن عرض 
معابر، ناقص است. گفتنی است در این جلسه ۱۶ 
بند شامل مشکلات ثبتی و حقوقی املاک، بهره 
سرانه  تامین  منظور  به  اراضی  ظرفیت  از  گیری 
توسعه  تاریخی،فرهنگی،  عناصر  احیای  خدماتی، 
گردشگری، اصلاح و بازسازی شبکه آب و فاضلاب، 
گازرسانی،  و  مخابرات  شبکه  بازسازی  و  اصلاح 
استقرار  مدارس،  مرمت  و  سازی  مقاوم  نوسازی، 
دائم اورژانس اجتماعی و خانه خدمات بهزیستی، 
ساماندهی مشاغل مزاحم، در محلات دارای بافت 
فرسوده از جمله موضوعاتی بود که در این جلسه 

مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

در آیین افتتاح فضای جمعی رها منطقه ۱۹ 
مطرح شد:

افزایش کیفیت زندگی و رضایتمندی 
شهروندان با تأمین خدمات و فضاهای 

همگانی 
 فضای جمعی رها با حضور محمد سالاری 
شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
عضو  آبادی  خلیل  حسن  تهران،  شهر  اسلامی 
شورای اسلامی شهر تهران، عبدالرضا گلپایگانی 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری تهران،کاوه 
حاجی علی اکبری مدیر عامل سازمان نوسازی 
 ۱۹ منطقه  شهردار  توکلی  علی  و  تهران  شهر 
کوچه  و  زارعی)رها(  شهید  خیابان  درتقاطع 
مورد  و  افتتاح  منطقه  این  سه  ناحیه  در  غنچه 

بهره برداری قرار گرفت.
این   به گزارش امتیاز، محمد سالاری در 
های   اولویت  از  یکی  اینکه  به  اشاره  با  مراسم 
به  توجه  پنجم  دوره  در  شهری  مدیریت  جدی 
باز آفرینی شهری و تأمین سرانه های خدماتی 
قلمروهای  و  ها  عرصه  های  سرانه  اولویت  با 
عمومی و پاتوق های محلی در مناطق و محلات 
افزود:  است  فرسوده  بافت  دارای  برخوردار  غیر 
جمعیت  و  شهری  ساز  و  ساخت  انبوه  دلیل  به 
پلازا  یا  و  پاتوق  ایجاد  محلات،  دراین  پذیری 
های شهری که موجب افزایش سرانه های فضای 
بر  در  را  و سبز می شود رضایت شهروندان  باز 
و  شهرسازی  کمیسیون  داشت.  رئیس  خواهد 
اجرای  بر  تهران  شهر  اسلامی  شورای  معماری 
شهری  آفرینی  باز  جنس  از  محلی  های  پروژه 
معطوف به افزایش سرانه های خدماتی و ارتقای 
مناطق  در محلات  در سال ۹۹  زندگی  کیفیت 
آبادی عضو  شهر تهران تأکید کرد.حسن خلیل 
افتتاح  آیین  نیز در  تهران  شورای اسلامی شهر 
در شورای  کرد:  نشان  خاطر  رها  فضای جمعی 
و  مقیاس  کوچک  های  پروژه  شد  مقرر  پنجم 
بزرگ مقیاس شود  پروژه های  محلی جایگزین 
قرار  محلات  عمق  در  اهالی  استفاده  مورد  که 
تعلق  افزایش  موجب  اقدامات  این  زیرا  گیرد 
محله ای و مشارکت در توسعه محله ها خواهد 
و  شهرسازی  معاون  شد.  عبدالرضاگلپایگانی 
گفت:  مراسم  این  در  تهران  شهرداری  معماری 
پروژه  اجرای  امروز  شهری  مدیریت  رویکرد 
بیشتر  استفاده  منظور  به  مقیاس  کوچک  های 
شهروندان محلی است.  او ادامه داد: محله نعمت 
های  ساختمان  با  برخوردار  کم  محلات  از  آباد 
محلات  نوسازی  به  کمک  که  است  فرسوده 
ارتقای کیفیت زندگی، تأمین خدمات و فضاهای 
به  منجر  و  داشت  خواهد  همراه  به  را  همگانی 
و  اجتماعی  منزلت  ارتقای  شهروندان،  رضایت 

حس تعلق محله ای می شود.

۱77کیلومتر پیمایش روزانه به پایان رسید؛
کاهش پیام های۱37 با اجرای طرح 

پیمایش محلات منطقه۹
عنوان  به  موسوی  تصدی سید مصطفی  با 
شهردار منطقه۹، طی برنامه ایی مدون و از پیش 
تعیین شده با پیمایش های روزانه نسبت به رصد 
موضوعات شهری مرتبط با نگهداشت شهر برای 
در  منطقه۹،  محلات  در  ها  کاستی  و  کم  رفع 

دستور کار قرار گرفت.
تحقق  راستای  در  امتیاز،  گزارش  به 
ایجاد  بر  مبنی  شهری  ارشد  مدیریت  رویکرد 
تهران شهری برای همه، نسبت به ارتباط چهره 
به چهره با شهروندان و افزایش رضایتمندی آنها 
در  منطقه۹«  محلات  پیمایش  »طرح  اجرای  با 
۸محله در قالب ۳۵پالت با پیمایش های مستمر 
و روزانه توسط مدیران شهری منطقه اقدام شد.

در دور اول اجرای طرح مذکور که با سبکی 
متفاوت و با تقسیم محلات به پالت ها و تعیین 
مسئول برای هر کدام از آنها، برای اولین بار در 
کم  و  مشکلات  رصد  منظور  به  شهری  مناطق 
با نگهداشت شهر و  امور مرتبط  و کاستی های 
کاهش پیام های ۱۳7 انجام شده است، بیش از 

۱77 کیلومتر پیمایش صورت گرفت.
 ۳۶ با  منطقه۹«  محلات  پیمایش  »طرح 
و  مداوم  کار  ۵۶ساعت  قالب  در  میدانی  بازدید 
با ۱۲۸دستور مستقیم موسوی شهردار منطقه۹ 
برای  ادارت  به روسای  معاونین  و صدها دستور 
احصاء موارد مرتبط با موضوعات خدمات شهری، 
همراه  اجتماعی  فرهنگی  و  عمرانی  و  ترافیکی 
بوده است که منجر به کاهش پیام های ۱۳7 و 

افزایش رضایتمندی شهروندان شده است. 
است  بوده  نکات شاخصی  دارای  این طرح 
با  محلات  پیمایش  به  توان  می  جمله  از  که 
سازی  مناسب  منظور  به  »ویلچر«  از  استفاده 
معابر منطقه اشاره کرد که اجرای آن در بازدید 
های میدانی از اقدامات خلاقانه ایی بوده که در 

مناطق دیگر شهری تاکنون انجام نشده است.
در  ذکر  قابل  موارد  دیگر  از  همچنین 
می  منطقه۹«  محلات  پیمایش  اجرای«طرح 
با  محلات  در  شهری  مدیران  پیمایش  به  توان 
هر  شنبه  سه  روزهای  در  دوچرخه  از  استفاده 
هفته و پیوستن به کمپین »سه شنبه های بدون 

خودرو«  اشاره کرد.

همزمان با هفته بدون نایلکس انجام شد؛
رونمایی از اطلس محیط زیست 

منطقه۱5 
از  نایلکس  بدون  هفته  با  همزمان  امروز 
باکیفیت ترین و دقیق ترین اطلس های محیط 
زیست شهرداری تهران با حضور مدیرکل محیط 
منطقه۱۵  شهردار  و  تهران  شهرداری  زیست 

رونمایی شد.
محمدی  رضا  وحید  امتیاز،  گزارش  به 
اطلس  این  از  رونمایی  آیین  در  منطقه  شهردار 
علوم  پژوهشکده  همکاری  با  پروژه  این  گفت: 
منظور  به  بهشتی  شهید  دانشگاه  محیطی 
رصد  و  ارائه  آلاینده،  منابع  پایش  و  شناسایی 
پی  شهری،  زیست  محیط  وضعیت  ای  دوره 
گیری مطالبات محیط زیستی شهروندان، تعریف 
پروژه های جدید و تخصیص اعتبار برای ارتقای 

وضعیت محیط زیست انجام شده است.
برای  علمی  طرح  این  اینکه  به  اشاره  با  او 
وضع  براساس  تهران  در شهرداری  بار  نخستین 
موجود و پایه های علمی انجام شده افزود:  این 
اقدام موثر می تواند به مدیریت شهری در برنامه 

ریزی های آینده کمک کند.
 ۳۵ از  بیش  با   ۱۵ منطقه  گفت:  محمدی 
کیلومتر محدوده داخلی و ۱۶۵ کیلومتر حریم 
با موضوعات متنوع بسیاری در محله ها و نواحی 

مواجه است.
از  رونمایی  کرد:  اضافه  منطقه  شهردار 
اطلس محیط زیست  شهرداری منطقه ۱۵ اقدام 
فاخری برای مدیریت شهری است که موضوعات 
آن نیاز به همدلی و همراهی نهادهای خدماتی 

دارد تا رفع شود.
با  کرد:  امیدواری  اظهار  ادامه  در  وی 
همراهی و همدلی هم تهران را به شهری برای 

همه شهروندان تبدیل کنیم.
مدیرکل  انصاری  شینا  مراسم  ادامه  در 
از  تهران  شهرداری  زیست  محیط  اداره 
فعالیت  انجام   در  منطقه  شهردار  حمایتهای 
های محیط زیستی و اقدام در تهیه این اطلس 

کرد. تشکر 
می  شهروندان  گزارش؛  این  براساس 
شهرداری  سایت  طریق  از  زودی  به  توانند 
وضعیت  از  شده  تهیه  های  نقشه   ۱۵ منطقه 
محیط  اطلس  در  را  ها  محله  زیست  محیط 

کنند. مشاهد  زیست 

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری 
منطقه چهار خبر داد:

پاکسازی و نظافت  بصری شمال شرق 
تهران ادامه دارد

زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
آراستگی،  از  تهران  چهار  منطقه  شهرداری 
زیبایی و نظافت شهر خبر داد و گفت: علاوه بر 
بحث مهم ضدعفونی شهر ، دیوارهای منطقه از 

تبلیغات مازاد زدوده شد.
فرخی«  »حمیدرضا  امتیاز،  گزارش  به 
به  همواره  شهری  مدیریت  گفت:  باره  این  در 
آراستگی و نظافت شهر اهمیت می دهد  و در 
چنین ایامی که بحث ضدعفونی معابر و بوستان 
دیوارهای  زیبایی  و  نظافت  است،  اولویت  در  ها 

شهری نیز فراموش نشده است.
وی در ادامه گفت:  در این راستا به همت 
واحد های خدمات شهری نواحی نه گانه و عوامل 
کارگری پاکسازی، نظافت و جمع آوری بنرها و 
انجام  مازاد  تبلیغاتی  های  برچسب  و  ها  پوستر 

شد.
معاون خدمات شهری منطقه چهار در پایان 
این  در  گفت:  عملیات  این  جزییات  به  اشاره  با 
طرح در بازه زمانی یک ماهه حدود ۵۵۰۰۰ متر 
مربع از دیواره های شهر از  بنرها و برچسب های 

مازاد پاکسازی شد.
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